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مدیرکل ارشاد خوزستان :
خبر لغو تمامی کنسرت ها 

در اهواز کذب است
 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان خبر لغو تمامی 

کنسرت ها در اهواز توسط شورای تامین را تکذیب کرد.
تامین  شورای  داشت:  اظهار  کلاه کج  رضا  الاسلام  حجت 
اهواز تنها  اجرای ۲ کنسرت در اهواز را لغو کرد که یکی از 
این کنسرت ها در حال اجرا بود و کنسرت بعدی قرار بود در 
روزهای یکم و دوم مردادماه برگزار شود که طی مصوبه روز 

گذشته این ۲ کنسرت را لغو کرد. 
افزود: سه سئانس کنسرت اول که مربوط به سیروان  وی 
خسروی بود  اجرا شد ولی از برگزاری ۶ سئانس دیگر آن به 

دلیل مصوبه شورای تامین لغو شد. 
کلاه کج اضافه کرد: کنسرت دوم مربوط به سهراب پاکزاد در 
مرحله صدور مجوز بود و قرار بود در همان سالن هلال اهواز 
برگزار شود که شورای تامین اهواز به دلیل شرایط کرونایی و 
نیز ترافیک مقابل سینما اجازه برگزاری این کنسرت را نداد. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان افزود: با توجه به 
نزدیکی ایام محرم و صفر مجوزی برای برگزاری کنسرت 
ماه  از  بعد  اهواز  تامین  و  شورای  نمی شود  داده  اهواز  در 
صفر مجددا برای برگزار شدن یا نشدن کنسرت ها در اهواز  

تشکیل جلسه می دهد. 
وی اظهار امیدواری کرد که برگزاری کنسرت ها در خوزستان 
و اهواز بعد از ماه صفر و پس از طی کردن مراحل قانونی و 

صدور مجوز از سر گرفته شوند. 
۲۹تا  روزهای  طی  بود  قرار  که  خسروی  سیروان  کنسرت 
با  روز گذشته  برگزار شود  اهواز  در سالن هلال  ماه  ۳۱تیر 

مصوبه شورای تامین اهواز لغو شد.

معاون درمان علوم پزشکی اهواز:
نیمی از تخت های

 بیماران کرونایی پر شده اند
از  اهواز  شاپور  پزشکی جندی  علوم  دانشگاه  درمان  معاون 
تکمیل ۵۰ درصدی تخت های عادی و ویژه اختصاص داده 

شده به بیماران مبتلا به کرونا خبر داد.
دکتر حبیب حی بر با اشاره به روند صعودی مبتلایان به کرونا 
و بستری ها اظهار کرد: در حال حاضر حدود ۵۰ درصد ظرفیت 
تخت های عادی و ۵۰ درصد تخت های ویژه اختصاص داده 

شده به کرونا در خوزستان پر شده اند.
وی افزود: حدود ۸۰ درصد ظرفیت بخش عادی و حدود ۵۰ 
درصد بخش ویژه اختصاص داده شده به کودکان مبتلا به 
کرونا در بیمارستان کودکان ابوذر اهواز نیز تکمیل شده است .

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز در 
خصوص افزایش ظرفیت تخت های اختصاص داده شده به 
بیماران مبتلا به کرونا گفت: اگر بیماری کنترل نشود و آمار 
بستری به صورت افسارگسیخته افزایش یابد باید عمل های 

الکتیو لغو شود تا بتوان ظرفیت را افزایش داد.

رییس اتاق بازرگانی اهواز:
باید به وضعیت زیرساخت های مرزهای 

تجاری خوزستان رسیدگی شود 
زیرساخت های  اینکه  بیان  با  اهواز  بازرگانی  اتاق  رییس 
و  توسعه  تاکنون  گذشته  سال   ۱۵ از  خوزستان  مرزهای 
حل  برای  باید  دولت  گفت:  نداشته اند،  چندانی  بهسازی 
مشکلات زیرساختی در مرزهای خوزستان، برنامه ریزی کند 

و اقدامات جدی را در دستور کار قرار دهد.
مرزهای  در  موجود  مشکلات  به  اشاره  با  عموری  شهلا 
تجاری خوزستان اظهار کرد: باید هرچه سریعتر به وضعیت 
زیرساخت های موجود در مرزهای تجاری خوزستان رسیدگی 
در مرزهای  تجارت  و  بهبود شرایط صادرات  تا شاهد  شود 

استان باشیم.
وی افزود: برای توسعه روابط تجاری با کشورهای همسایه 
استان  از جمله مرزهای  نیاز در مرزها  زیرساخت های مورد 
خوزستان نیازمند رسیدگی و ساماندهی فوری است و باید به 

این مساله رسیدگی شود.
زیرساخت های  اینکه  بیان  با  اهواز  بازرگانی  اتاق  رییس 
و  توسعه  تاکنون  گذشته  سال   ۱۵ از  خوزستان  مرزهای 
حل  برای  باید  دولت  گفت:  نداشته اند،  چندانی  بهسازی 
مشکلات زیرساختی در مرزهای خوزستان، برنامه ریزی کند 

و اقدامات جدی را در دستور کار قرار دهد.
عموری عنوان کرد: مدیریت واحد در مرزهای خوزستان در 
از مطالبه های جدی فعالان  به  عنوان یکی  اخیر  سال های 
اقتصادی استان، تاکنون به طور کامل محقق نشده و این 
موضوع مانعی برای توسعه مراودات تجاری بین ایران و عراق 
است. وی با تاکید بر بهبود وضعیت زیرساخت ها در مرزهای 
خوزستان ادامه داد: در استان علاوه بر اتاق اهواز، اتاق های 
آبادان و خرمشهر نیز فعالیت دارند که ظرفیت مناسبی برای 
توسعه ارتباطات تجاری با کشورهای منطقه هستند و باید از 

این ظرفیت ها به بهترین شکل استفاده کرد.

مدیرکل هواشناسی خوزستان :
دما ۶ درجه  کاهش می یابد

مدیرکل هواشناسی خوزستان گفت: بررسی نقشه های پیش 
یابی تا روز سه شنبه کاهش دما بین چهار تا ۶ درجه سانتیگراد 

را نشان می  دهد.
محمد سبزه زاری بیان کرد: وزش باد تا اواخر روز یکشنبه 
شمال  از  بخش هایی  و  مرکزی  جنوبی،  غربی،  مناطق  در 

خوزستان متوسط تا شدید خواهد بود.
با  ایذه  و  با ۵۰.۱  گذشته شوش  ساعت  در ۲۴  افزود:  وی 
۲۳.۵ درجه سانتیگراد به ترتیب بالاترین و پایین ترین دما را 
داشتند. حداکثر دمای اهواز در این مدت ۴۸ و حداقل ۳۴.۲ 
درجه سانتیگراد گزارش شد.اداره کل هواشناسی خوزستان 
نسبت به وقوع دمای ۴۹ درجه و بالاتر و افزایش رطوبت 
در هفته گذشته و موج گرما در ۲ هشدار سطح نارنجی صادر 
کرده بود. با توجه به گرمای هوا و پدیده شرجی در چند روز 
گذشته، ادارات خوزستان در روز سه شنبه هفته گذشته تعطیل 
اعلام شدند. پدیده شرجی نیز در هفته گذشته انجام کارهای 
روزمره را در خوزستان با اختلال روبه رو کرده بود و در برخی 

از نقاط استان به ۹۰ درصد رسید.

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان :
شبکه برق استان با بهره برداری

 از ۵ پروژه تقویت شد
و  نصب  از  خوزستان  منطقه ای  برق  شرکت  مدیرعامل 
 ۴ و  در شهرستان کرخه  آهودشت  موبیل  راه اندازی پست 
میلیارد   ۲۳۲ از  بیش  سرمایه گذاری  ارزش  با  دیگر  پروژه 

ریال در این شرکت خبر داد.
محمود دشت  بزرگ اظهار کرد: در راستای آماده سازی و 
این  بار سال ۱۴۰۱،  پیک  از  منظور گذر  به  تقویت شبکه 
بهره برداری  آماده  و  نصب  جاری  سال  تیرماه  در  پروژه ها 

شده اند.
وی تصریح کرد: این ۵ پروژه شامل نصب و راه اندازی یک 
دستگاه پست موبیل ۱۳۲ به ۳۳ کیلوولت به ظرفیت ۱۲ 
مگاولت آمپر و یک فیدر خروجی در پست آهودشت، تعویض 
دو دستگاه کلید هوایی ۳۳ کیلوولت خروجی ترانسفورماتور 
در پست آهودشت، نصب و راه اندازی یک دستگاه فیدر ۳۳ 
کیلوولت در پست عبدالخان، نصب و راه اندازی دو دستگاه 
فیدر ۳۳ کیلوولت در پست مارون یک و نصب و راه اندازی 
یک دستگاه بانک خازنی ۳۳ کیلوولت در پست اندیمشک 

اصلی به ظرفیت ۴.۸ مگاوار است.
به گزارش شرکت برق منطقه ای خوزستان، دشت  بزرگ با 
بیان اینکه ارزش سرمایه گذاری این پروژه ها بیش از ۲۳۲ 
میلیارد ریال بوده است، افزود: با بهره برداری از این پروژه ها، 
ایجاد ظرفیت جدید جهت کاهش محدودیت ها و جلوگیری 
ولتاژ و شاخص های  افت  بهبود  به مشترکین،  از خاموشی 
فنی شبکه و کاهش بار ترانسفورماتورها و فیدرهای مجاور 

و کاهش انرژی توزیع نشده، محقق شده است.
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان گفت: علاوه بر 
پروژه های فوق، ۵ پروژه مصوب بخش بهینه سازی برای 
آمادگی تابستان سال  جاری شامل جایگزین نمودن بریکر 
و  میانرود  فرعی شوشتر،  پست های  در  فیوز  پاور  جای  به 
میانکوه، نصب و راه اندازی دو دستگاه فیدر ۳۳ کیلوولت در 
پست میانکوه، افزایش ظرفیت ترانسفورماتور ۱۳۲ کیلوولت 
از ۳۰ به ۵۰ مگاولت آمپر در پست مدرس دزفول، با ارزش 
سرمایه گذاری حدود ۵۴۱ میلیارد ریال به پایان رسیده است.

انتقال  و  تامین  برق منطقه ای خوزستان مسئولیت  شرکت 
برق در شبکه انتقال و فوق توزیع در دو استان خوزستان و 

کهگیلویه و بویراحمد را بر عهده دارد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان :
طرح انتقال آب دز به آبادان و خرمشهر 

مردادماه بهره برداری می شود
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان گفت: عملیات 
و  آبادان  شهرهای  به  دز  سد  از  آب  انتقال  طرح  اجرایی 

خرمشهر تا پایان مردادماه امسال به بهره برداری می رسد.
طرح  اجرایی  عملیات  کرد:  اظهار  کرمی  نژاد  محمدرضا 
در  خرمشهر  و  آبادان  شهرهای  به  دز  سد  از  آب  انتقال 
مرحله آزمایشی است و امیدواریم تا پایان مردادماه امسال 

به بهره برداری برسد.
وی افزود: این عملیات اکنون در مراحل پایانی است و با 
بهبود  آبادان و خرمشهر  آشامیدنی  آن، کیفیت آب  اجرای 

می یابد.
به  گفت:  خوزستان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
منظور افزایش کیفیت آب آبادان و خرمشهر بخشی از آب 

آشامیدنی این شهرستان ها از سد دز تامین می شود.
کرمی نژاد با بیان اینکه در حال حاضر بیش از ۸۰ درصد 
آبرسانی غدیر  از طرح  و خرمشهر  آبادان  نیاز  مورد  آب  از 
تامین می شود، تصریح کرد: باقی آب مورد نیاز این شهرها 

از رودخانه بهمنشیر و سد مارد تامین می شود.
وی افزود: این آب پیش از پیوستن به لوله های آب شهری، 
توسط تصفیه خانه های آب موجود در مسیر تصفیه و سپس 

با کیفیت بالاتری به شهروندان می رسد.
طرح  این  کامل  اجرای  و  تکمیل  با  امیدواریم  افزود:  وی 
و  آبادان  شهرهای  در  آب  کیفی  وضعیت  بهبود  شاهد 
خرمشهر باشیم زیرا آب دز یکی از آب های بسیار با کیفیت 

برای شرب است که به این دو شهرستان خواهد رسید.

علیرضا شکرخدایی :
۲۰ درصد برق کشور 

در اهواز مصرف می شود
سخنگوی شرکت توزیع برق اهواز گفت: با توجه به افزایش 
از  درصد   ۲۰ اهواز  کلانشهر  در  برق  مصرف  میزان  دما، 

مجموع مصرف برق در کشور است.
علیرضا شکرخدایی اظهار کرد: افزایش دمای هوا در اهواز 
برق  مصرف  روند  افزایش  باعث  اخیر  هفته های  طول  در 

شده است.
افزایش دما، میزان مصرف برق در  با توجه به  افزود:  وی 

اهواز ۲۰ درصد از مجموع مصرف برق در کشور است.
دماهای  رخداد  گفت:  اهواز  برق  توزیع  شرکت  سخنگوی 
افزایش  با  بالا  دمای  این  همراهی  و  درجه   ۵۰ بالای 
رطوبت، باعث شده مصرف شبکه در اهواز بالا رود و منجر 

به ثبت رکوردهای مصرفی شود.
خود  اوج  به  کشور  برق  مصرف  اینکه  بیان  با  شکرخدایی 
طول  در  شده  ثبت  رکورد  بیشترین  گفت:  است،  رسیده 
هفته های اخیر در اهواز ۲۶۸۳ مگاوات بود و تلاش کردیم 

که شرایط را مدیریت کنیم.
مصرف،  افزایش  و  دما  افزایش  زمانی  هم  داد:  ادامه  وی 
از  رو  این  از  و  بر روی شبکه می شود  بروز حوادثی  باعث 
به ویژه  را  تا مدیریت مصرف  داریم  شهروندان درخواست 
در ساعات پیک مد نظر قرار دهند تا شاهد بروز حوادث و 
خاموشی ها در اهواز نباشیم. سخنگوی شرکت توزیع برق 
است  کمبودهایی  مدیریت  بر  تلاش  اینکه  بیان  با  اهواز 
که در تولید برق کشور وجود دارد تا کمترین خاموشی را 
تا  است  این  برق  تمام تلاش صنعت  باشیم، گفت:  داشته 

شهروندان در اهواز با خاموشی مواجه نشوند.
شکرخدایی در پایان با تاکید بر رعایت الگوی مصرف برق 
یا  پیک  ساعت  کرد:  خاطرنشان  پیک  ساعات  در  ویژه  به 
اوج مصرف برق در کلانشهر اهواز از ساعت ۱۲ تا ۱۸ و از 
غروب آفتاب تا ساعت ۲۳ است و در این ساعات رعایت 

الگوی مصرف بسیار حائز اهمیت است.

نماینده مردم آبادان :

هدف اصلی دیوان محاسبات صیانت از بیت المال و حقوق ملت است 

هیچ گونه طبقه بندی اجرا نشده است ؛

۷ سال است كه در حال مطالبه گری هستیم!

هوری که دیگر عظیم نیست ؛

تالاب در خانه مرگ!

ارائه  گفت:  مجلس  در  آبادان  مردم  نماینده 
محاسبات  دیوان  توسط  بودجه  تفریغ  گزارش 
کشور موجب ارتقا، اثر بخشی و کارآمدی نظام 

تصمیم گیری مجلس می شود.
محاسبات  دیوان  کرد:  اظهار  مولوی  سیدمحمد 
بازوی توانمند و اثرگذار مجلس شورای اسلامی 
است. وی گفت: این نهاد، بالاترین مرجع نظارت 
مالی کشور در نظام بخشی به امور مالی و نظارت 
بر دستگاه های اجرایی کشور و هدف اصلی آن 

صیانت از بیت المال و حقوق ملت است.
کرد:  تصریح  مجلس  در  آبادان  مردم  نماینده 
روش های علمی و پرهیز از سیاسی بازی، دیوان 
برگردانده  خود  واقعی  جایگاه  به  را  محاسبات 
فعالیت خوب دیوان محاسبات  به  ارائه است. مولوی  گفت:  و  کرد  اشاره  اخیر  مدت  در  محاسبات کشور  دیوان  توسط  بودجه  تفریغ  گزارش 

کشور آن هم ۶ ماه زودتر از موعد قانونی موجب 
اثر بخشی و کارآمدی نظام تصمیم گیری  ارتقا، 
نمایندگان مجلس می شود.وی افزود: این امر نیز 
و  بودجه ریزی  ساختار  اصلاح  به  شایانی  کمک 
مردم  می کند.نماینده  مالی  انضباط  افزایش 
آبادان در مجلس تاکید کرد: این حرکت دیوان 
محاسبات کشور در طول حیات این نهاد انقلابی 
مدیریت  و  می رود  شمار  به  جدیدی  رکورد 
رئیس دیوان محاسبات کشور و همچنین دیوان 
مدیریت  یک  نمونه  خوزستان  استان  محاسبات 
به  انقلابی است. مولوی عنوان کرد:  و  جهادی 
دیوان  و کمک های  انقلابی  یقین عملکرد  طور 
سبب  تفحص  و  تحقیق  موضوع  در  محاسبات 

تحقق بیشتر مطالبات مردم می شود.

و  اجتماعات  شاهد  اهواز  فولاد  ملی  گروه  شرکت  گذشته  هفته 
همراه  به  نیز  را  خود  خاص  حواشی  که  بود  صنفی  اعتراضات 
اخیر  در چند سال  این شرکت  کارگران  اعتراضات  داشت. سابقه 
به سال ۱۳۹۷ و زمانی بازمی گردد که بحث خصوصی سازی این 
شرکت داغ شده بود. اما در روزهای اخیر گویا مباحثی مانند افت 
اجرای طبقه بندی  فعالیت و همچنین  عدم  تولید و رکود  ظرفیت 
مشاغل مورد انتقاد کارگران واقع شده است. این شرکت در سال 
۱۳۹۵ به دلیل انبوه بدهی ها و مطالبات بانک ملی ایران از مالک 
خصوصی قبلی، به این بانک واگذار شده است. کارگران معتقدند 
بحران  با  شرکت  قراردادها،  بحران  و  طبقه بندی  عدم  بر  علاوه 
نرم  پنجه  و  دست  مدت هاست  نیز  تولید  برای  اولیه  مواد  خرید 

می کند. 
که  اهواز(  فولاد  ملی  گروه  کارگران شرکت  )از  عبیات  مصطفی 
است،  داشته  حضور  نیز  شرکت  این  کارگران  عمومی  مجمع  در 
در رابطه با طبقه بندی حقوق و قراردادهای شاغلین این مجموعه 
فعالیت  زمان  در  چه  مشاغل  طبقه بندی  هیچ گونه  تاکنون  گفت: 
اکثر  که  حالا  چه  و  قبل(  سال های  )در  شرکت  رسمی  کارکنان 
مشغول  پیمانکار  سوی  از  استخدامی  کارگر  به عنوان  کارگران 
وضعیت  تغییر  از  بعد  همچنین  است.  نشده  اجرا  هستند،  کار  به 
کارگران از حالت استخدام پیمانکاری به حالت قرارداد موقت، طرح 

طبقه بندی از سوی بانک ملی اجرا نشده است. 
نظر  از  فولاد  ملی  گروه  و  ملی  بانک  اینکه  بر  تاکید  با  عبیات 
بارها  مسئله  این  کرد:  تصریح  ندارند،  باهم  رابطه ای  مدیریتی 
مورد  استانی  مسئولین  حتی  و  ملی  بانک  و  شرکت  مسئولین  از 
پرسش کارگران قرار گرفته که نقش بانک ملی در مدیریت شرکت 
پرسنل  پرسش  این  به  قانع کننده ای  جواب  تاکنون  ولی  چیست، 
داده نشده است. ما می دانیم که بانک ملی توان اداره شرکت گروه 
نظر  در  حالت  در خوش بینانه ترین  اگر  ندارد.  را  اهواز  فولاد  ملی 
بگیریم که بانک ملی می تواند شرکت ما را اداره کند، چرا هنوز 

برنامه خاصی برای بحران شرکت نداشته است؟
از  زیادی  بخش  فعالیت  عدم  و  تولید  رکود  بحث  زمینه  در  وی 
ظرفیت شرکت، توضیح داد: در حال حاضر ما هم نمی دانیم وضع 
شرکت به چه صورت است و این قضیه مبهم است که آیا شرکت 
دیگری  چیز  یا  سهامی  پیمانکاری،  خصوصی،  دولتی،  اکنون  ما 
است و تقریبا همه چیز در هاله ای از ابهام است و همین بلاتکلیفی 
است  سال   ۷ الان  ما  است.  شده  شرکت  امروز  مشکلات  باعث 
که در حال مطالبه گری هستیم و تا تشکیل پرونده قضایی پیش 
رفته ایم. این شرایط موجب بروز فشار زیادی به ما کارگران شرکت 
شده و حرف ما این است که ابتدا باید وضعیت شرکت مشخص 
شود. ما فقط می خواهیم بدانیم چه اتفاقی برای شرکت فولاد در 
حال رخ دادن است. این شرکت برای بانک است یا دولت؟ شاید 
دولت تصور کند این شرکت یکی از اموال کم اهمیت اوست، اما 

فولاد ملی برای کارگرانش همه چیز است! 
این کارگر شرکت گروه ملی فولاد با اشاره به اقدامات غیراصولی 
سر زده ازسوی مدیریت شرکت در واکنش به مطالبات کارگران، 
گفت: ما روز سه شنبه یک تجمع کاملا صنفی داشتیم ولی روز 
بعد ۶ نفر از کارگران که خود بنده یکی از آنان هستم با قطع کارت 
ورود مواجه شده و به عبارت بهتر از ورودمان به شرکت ممانعت 
به عمل آمد. اکنون مسئولان باید پاسخ دهند که آیا اخراج ما از 
شرکت قانونی است؟ این درحالی است که برای ما مهم رشد و 

پیشرفت اقتصاد و بهبود وضع کنونی استان خوزستان است. 
وی با تاکید با بر مسئله بودجه های تزریق شده سالانه به شرکت 
برای خروج فولاد ملی از بحران تصریح کرد: بودجه ای که سالانه 
به شرکت گروه ملی تزریق می شود با سطح نیاز و با مقدار ظرفیت 
عدم  دلیل   به  کل  در  ولی  ندارد.  همخوانی  شرکت  سالانه  تولید 
گزارش  مدیره،  هئیت  و  مدیرعامل  سوی  از  مالی  شفاف سازی 
رسمی صورت های مالی از سال های گذشته تاکنون وجود ندارد. 

برای خروج  ساده  راه حل  »آیا  که  این سوال  به  پاسخ  در  عبیات 

فولاد ملی از بحران وجود دارد؟« گفت: بله! با انتخاب یک مدیر 
فولادی بومی و انتخاب مدیران میانی شرکت که بدون هیچگونه 
توجه یا تمایل به برخی سیاسیون، و با داشتن یک طرح توجیهی 
نجات  را  و شرکت  گذاشت  پیش  قدم  اقتصادی می توان  و  مالی 
داد. در این طرح به ظرفیت ها و کیفیت محصولات و نقاط قوت 
کافی  بودجه ای  اینکه  و  شود  اشاره  باید  قطعا  ملی  گروه  شرکت 
برای خرید مواد اولیه، قطعات و تجهیزات، اوُِر-هال برخی خطوط 
تولیدی و احیای سرمایه در گردش باید فراهم شود. در این صورت 
ملی  گروه  در شرکت  توسعه  و  شاهد شکوفایی  دوباره  می توانیم 
فولاد اهواز باشیم. از مزیت های طرح کارگران برای نجات شرکت، 
اقناع بانک ها برای سرمایه گذاری و کم ریسک بودن این طرح و 
و  سرمایه گذار  یعنی  طرفین  برای  سرمایه گذاری  معادله  برد-برد 

گروه ملی است. 
شده  گرفته  کار  به  پایین  ظرفیت  میزان  بحث  با  رابطه  در  وی 
اظهار کرد: حدود ۵-۶سال است که شرکت ما  تولید شرکت  در 
تاثیر  درباره  شایعاتی  است.  پایین  ظرفیت  با  تولید  مشکل  درگیر 
نه  ندارد.  انرژی مطرح می شود که صحت  یا بحران  میزان گرما 
تولید شرکت ربطی به گرما دارد و نه ما با محدودیت برقی مواجه 
هستیم. چند سالی است که تولید شرکت  ما به اعتراف خود مدیران 
شرکت چیزی حدود ۱۵ تا ۲۰درصد ظرفیت سالانه تولید است که 
می دانیم  شرکت  پرسنل  و  کارگران  ما  است.  تکان دهنده  رقمی 
که این وضعیت می تواند عمدی باشد و دست هایی در کار است 
شرکت های  رقابت  بحث  هستند.  فولاد  زدن  زمین  دنبال  به  که 
ذی نفع در این حوزه بسیار مطرح است و آن ها نفوذهایی نیز دارند. 
متاسفانه گروه ملی فولاد اهواز باوجود داشتن تنوع کالایی زیاد در 
تولیدات خود تنها تبدیل به سبد تامین کالای شرکت های کوچک 
خصوصی نوپا و تازه تاسیس شده است که در مقابل سابقه ی بیش 
از نیم قرن فعالیت شرکت به معنای آن است که اکنون شرکت 

درگیر حواشی همراه با دغدغه قدرت و ثروت شده است.

تالاب هورالعظیم وضعیت و منظر مطلوب خودش 
توسعه  برای  جاده سازی ها  خشکسالی،  اثر  بر  را 
صنعت نفت و احداث دکل های برق و… از دست 
داده و هر لحظه به مرگ حتمی خود نزدیک تر 

می شود.
دچار  عراقی  بخش  در  هورالعظیم  کریمی:  کوثر 
در  غلط  مدیریت  و  شده  آبی  کم  و  خشکسالی 
بخش ایرانی )شهرستان دشت آزادگان( نیز باعث 
شده تا اوضاع این تالاب بین المللی ارزشمند هر 
به خانه مرگ  و  به روز قبل وخیم تر  روز نسبت 

نزدیک تر شود.
فعالان محیط زیستی معتقد هستند که هورالعظیم 
و  داده  از دست  را  بودن خود  تالاب  دیگر منظر 
جاده سازی های مرتبط با احداث دکل های برق و 
استحصال نفت باید استانداردهای لازم را داشته 
باشد که از آن جمله استانداردها می توان به ارتفاع 
مشخصی اشاره کرد ولی در حال حاضر این بایدها 

برای تالاب هورالعظیم رعایت نشده است .
استفاده از روش های سنتی استحصال نفت به هر 
دلیلی از جمله اقتصادی تر بودن و یا تحریم کشور 
ایران برای اجرای روش های نوین استحصال نفت 
از زیر آب توسط کشورهای مشخص باعث شده 
تالاب  در  زیادی  خاکی  جاده های  و  کمپ ها  تا 
هورالعظیم سر برآورده و علاوه بر خشک شدن 
برای  تهدیدی  نیز  خودروها  و  تردد سگ ها  آن، 
نوع خود  از جاندارانی است که در  جان بسیاری 
منحصر به فرد و در برخی موارد این جانداران فقط 
در تالاب هورالعظیم زندگی کرده و نمونه آن در 

هیچ نقطه دیگری از جهان نیست.
یادآور  و  ذکر  جزئیات  با  جانوری  زیست  مرگ 
به  بی توجهی  و  نفتی  فعالیت های  که  بود  شده 
تا این تالاب  تالاب هورالعظیم حتی باعث شده 
در کنوانسیون بین المللی رامسر به ثبت نرسد، این 
به ثبت  در حالی که است که بخش عراقی آن 
رسید؛ تأمین نشدن حق آبه زیستی کرخه و تالاب 
هورالعظیم باعث شده تا بسیاری از حوضچه های 

تالاب آبگیری لازم را نداشته باشند.
آتش سوزی  گذشته  روزهای  در  همچنین 
دو  در بخش عراقی  تالاب هورالعظیم  نیزارهای 
شد؛  اهوازی  شهروندان  نفس  تنگی  باعث  بار 
دود  که  بوده  زیاد  قدری  به  آتش سوزی  شدت 
آن از شهرهای مختلف شهرستان دشت آزادگان 
گذشته و تا چشمان شهروندان اهوازی رسیده و به 
کلکسیون عوامل تنگی نفس در کلان شهر اهواز 

افزوده شده است.
رستم سواری یکی از گاومیش داران رفیع )شهری 
مرزی و نزدیک شهر به هورالعظیم( در گفت وگو 

با خبرنگار مهر بیان می کند: درد گاومیش داران و 
همزمان  به صورت  جا  چند  از  رفیع  شهر  اهالی 
شروع شد؛ این روزها گرد و غبار بسیار شدید است 
از  از یکسو و کم آبی هورالعظیم  این موضوع  و 
سوی دیگر موجب نگرانی همه شده که فقط به 

کمک خداوند امیدوار هستیم.
او اضافه می کند: اگر صبح ها در خانه را باز کنیم 
۱۰۰ متر جلوتر خود را هم نمی بینیم و همه این 
در  هورالعظیم  تالاب  شدن  خشک  از  مشکلات 

بخش عراقی است که این خاک را بلند می کند.
این گاومیش دار اهل شهر رفیع بیان می کند: به 
خاطر بی آبی تالاب هورالعظیم هنگام تابش نور 
این  با نی زارهای  نور  آفتاب شاهد برخورد  شدید 
تالاب هستیم که در نهایت بدون شعله به آسانی 

آتش گرفته و فقط باعث انتشار دود می شوند.
می کند:  اظهار  خوزستان  زیست  محیط  فعال 
نابودی است چون  به شدت در حال  هورالعظیم 
از سال گذشته تاکنون حق آبه ای دریافت نکرد؛ 
این در حالی است که سال گذشته ذخایر راهبری 
از  بهای خارج شدن  به  استراتژیک سد کرخه  و 
چرخه تولید برق و نظایر آن به بهانه هورالعظیم 
رها شد که آب رها شده به برنج کاری در پایین 
هورالعظیم  به  آبی  ولی  رسید  کرخه  سد  دست 

نرسید.
کرامت حافظی می افزاید: با این وجود عده ای با 
رودخانه  به  آب  ورود  ابتدای  از  تصاویری  انتشار 
کرخه وانمود می کردند که آب به هور رسیده ولی 
واقعیت این است که برنج کاری های وسیع با وجود 
ممنوعیت کشت باعث شده تا آبی به هورالعظیم 
نرسد و این امر باعث شده تا امروز هورالعظیم در 

بدترین شرایط تاریخی خود قرار بگیرد.
او تاکید می کند: طبق قانون حفاظت از تالاب ها 
حق آبه زیستی رودها و تالاب ها مقدم بر صنعت و 
کشاورزی است ولی این قانون یا اجرایی نمی شود 
یا اگر آبی به بهانه حق آبه رها می شود بی شک 

نظارتی بر رسیدن آن به تالاب وجود ندارد.
حافظی از بهره برداری یا در حال ساخت بیش از 
بیان  و  می دهد  خبر  کرخه  بالادست  در  سد   ۲۰
تاج  ایوشان، سد  می کند: سد تنگ معشوره، سد 
امیر، سد زیبا محمد، تونل انتقال آب کاکا رضا، 
آباد،  نعمت  چناره، سد کلان، سد  هاله، سد  سد 
سد خرم رود، سد آناهیتا، سد سرابی، سد رازآور، 
سد جامیشان، سد قشلاق هرسین، سد گاماسیاب، 
تلخ، سد مخمل کوه، سد  سد شیان، سد سراب 
سیمره و سد کرخه در استان های همدان، ایلام، 
کرمانشاه، لرستان و خوزستان بر حوزه آبریز کرخه 
بر سرشاخه های رود کرخه فاجعه بزرگی را هشدار 

می دهند.
او بیان کرد: تردد فراوان در این جاده باعث تلفات 
بالای حیات وحش می شود به گونه ای که روزانه 
مانند سسک  انقراض جهانی  در خطر  گونه های 
این  در  رودان  میان  بلند  دم  موش  خوزی،  نیزار 
تلفات جاده ای از بین بروند که ارزش حفاظتی این 

گونه ها مانند پلنگ ایرانی است.
حافظی با اشاره به اینکه روزانه ده ها پلنگ ایرانی 
می شود،  کشته  هورالعظیم  جاده های  این  در 
تصریح می کند: غذا دهی کمپ های وزارت نفت و 
دفع غلط پسماند باعث شده تا گونه مهاجم سگ 
ولگرد خسارت جدی را به حیات وحش وارد کند.

این  می افزاید:  خوزستان  زیست  محیط  فعال 
نگرانی وجود دارد که در آینده اگر آورد مناسب آب 
برای هورالعظیم هم وجود داشته باشد، وزارت نفت 
مانند گذشته مانع ورود و آبگیری کامل هورالعظیم 

شود تا تاسیساتش زیر آب نروند.
او تاکید می کند: هر چند تلاش های یگان حفاظت 
تقدیر  شایسته  بسیار  هورالعظیم  زیست  محیط 
وسیع  گستره  و  امکانات  و  نیرو  کمبود  اما  است 
تالاب مزید بر علت شده است؛ همچنین خشکی 
تالاب و تأمین نشدن حق آبه باعث افزایش آتش 
سوزی ها شده که علاوه بر نابودی حیات وحش 

نیز باعث آلودگی هوا می شوند.
فعال محیط زیست خوزستان با اشاره به اینکه هیچ 
پایگاه هوایی اطفای حریق در تالاب هورالعظیم 
وجود ندارد، تالاب هورالعظیم شبیه کارگاه نفتی 

شده و منظر تالاب حفاظت شده را ندارد.
حافظی ادامه می دهد: وجود دکل های برق، گود 
اقامت  فروان  کمپ های  فراوان،  برداری های 
در  هوا  کننده  آلوده  مشعل های  و  نفت  کارکنان 

تالاب هورالعظیم بسیار ناراحت کننده است.

فعال محیط زیست خوزستان می گوید: هورالعظیم 
نیازمند اقدام فوری احیا است تا تبدیل به کانون 
ریزگرد نشود و اختصاص نداشتن حق آبه زیستی 
کانون  به  را  جهانی  ارزشمند  تالاب  این  کافی 

بحران تبدیل کرده است.
سید کریم حسینی نماینده مردم اهواز در مجلس 
شورای اسلامی بیان می کند: یکی از نکات حائز 
بدانند  باید  مسئولان  که همه  است  این  اهمیت 
که تالاب هورالعظیم محلی با اثرگذاری مستقیم 
بر مناطق مختلف کشور است یعنی آثار مثبت و 
منفی آن به شکل مستقیم بر ایران تأثیر می گذارد.

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس ادامه می دهد: در 
قوانین زیست محیطی دنیا هر تالاب و رودخانه ای 
بر می گردد،  زیست  به محیط  آن  مثبت  آثار  که 
در  و  شکلی  هر  به  باید  که  دارند  ای  حق آبه 
حداقل حق آبه  هم  آبی  تنش  شرایط  شدیدترین 

آنها تأمین شود.
کار  این  اخیر  دهه های  در  اینکه  به  اشاره  با  او 
صورت  هورالعظیم  برای  تالاب(  حق آبه  )تأمین 
نگرفته است، انتقاد می کند: حوادثی چون جنگ 
تحمیلی در گذشته و بعد از آن نیز سال های کم 
بارش باعث خشک شدن بخش هایی از این تالاب 
شدند؛ انجام عملیات صنعتی به ویژه نفت در این 
تالاب  و حق آبه  زوایا  رعایت همه  با  باید  تالاب 
انجام و در خصوص حفاری و استحصال نفت باید 

دقت بیشتری شود.
می کند:  عنوان  مجلس  در  اهواز  مردم  نماینده 
حق آبه  به  حداقل  که  است  اکوسیستمی  تالاب 
انواع حیوانات و  نیاز دارد چون محل زیست  ای 
مردم  معاش  امرار  برای  محلی  و  اهلی  جانوران 
باید تحت هر شرایطی  رو  این  از  و  است  بومی 

حق آبه آن تأمین شود.


